المستخلص عربي : 
يعتبر نبات الحرمل من الأعشاب الطبية التي تستخدم في العلاج الشعبي . فهو يحتوي على مواد كيميائية فعالة من أهمها القلويدات الاندولية مثل مادة الحرملين . وقد حققت الدراسة الحالية بعض الأهداف المقترحة لخطة البحث وهي: التعرف على الآثار السلوكية والحركية التي تصاحب الإستخدام المزمن ( Chronic ) للمستخلص المائي للبذور بجرعات 100-200ملجم/كجم لمدة 6 أسابيع . ودلت نتائج الحيونات التي تم إخضاعها لإختبار النشاط الحركي على وجود فروق معنوية في جميع الأنماط السلوكية المسجلة ، عدد المربعات التي يقطعها الحيوان و زيادة في مدة الجثم وعدد مرات رفع الأيدي للأعلى وعلى الجدار عند مقارنتها بالمجموعة الضابطة ( control ). بينما لم يلاحظ وجود أي فروق معنوية في مدة المشي . وأشارت النتائج إلى تغيرات في وظائف الكبد والكلى أدت إلى إرتفاع مستوى إنزيمات الكبد مثل الـ Alkaline phosphatase و SGOT و SGOT وزيادة في مستوى حمض اليورك ويوريا الدم والكرياتينين بينما إنخفض مستوى جلوكوز الدم وكانت الفروق ذات دلالة إحصائية . وأنعكس ذلك على التركيب النسيجي للكبد والكلى في صورة إحتقان دموي مع زيادة في حجم أنوية الخلايا الكبدية في الكريات والأنابيب الكلوية وصاحب ذلك نقص معنوي في أوزان الحيوانات في الجرعة العالية .

Abstract: 
[bookmark: _GoBack]The plant is the rue of medicinal herbs used in folk remedies. It contains chemicals that effectively the most important alkaloids such as the article Alandoleeh Aharji. The current study investigated some of the objectives of the proposed research plan are: to identify the behavioral and motor effects associated with chronic use (Chronic) of water extract of the seeds of doses of 100-200 mg / kg for 6 weeks. The results indicated that animals were subjected to the test motor activity on the existence of significant differences in all behavioral patterns recorded, the number of boxes that traveled by the animal, the increase in the duration of Perching and the number of times to raise the hands up and on the wall when compared with the control group (control). While not observed any significant differences in the duration of walking. The results indicated changes in liver function and kidney led to high level of liver enzymes such as SGOT and Alkaline phosphatase and SGOT and an increase in the level of Alaurk acid and blood urea and creatinine decreased while the level of blood glucose and the differences were statistically significant. And reflected on the Histology of the liver and kidneys in the form of a bloody sore with an increase in the size of the nuclei of cells in the liver cells and renal tubules accompanied by significant decrease in the weights of the animals in the high dose.
